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Ze zasedání zastupitelstva obce

Příjemné prožití 
velikonočních svátků, 

hodné sluníčka a dobré 
pohody přejí zaměstnanci 

obecního úřadu.  

Zápis č. 7/2006 ze zasedání Zastupitelstva 

Obce Jezeřany-Maršovice konaného dne 

18.12.2006

Účast členů zastupitelstva obce: viz 

prezenční listina

Program:

Úvod , zahájení

Volba návrhové komise, určení 

zapisovatele a ověřovatele zápisu

Vyjádření ověřovatele zápisu z minulého 

zasedání ZO

Rozpočtové opatření č. 6/06

Rozpočet obce na rok 2007

Obecně závazná vyhláška č.1/06 

o místních poplatcích

Smlouva o poskytování služeb v oblasti 

nakládání s komunálním odpadem na 

rok 2007

Vystoupení předsedů jednotlivých 

výborů

Zpráva starosty

Žádosti občanů a organizací

Diskuse

Usnesení

Závěr

K bodu č. 1:

Starosta obce zahájil veřejné zasedání 

zastupitelstva obce v 18:05 hodin.

Konstatoval, že zasedání bylo řádně 

svoláno, je přítomno 10 členů ZO a zasedání 

je usnášeníschopné.

Přítomné seznámil s programem 

dnešního zasedání, nikdo z členů ZO neměl 

připomínky k návrhu programu ani doplnění 

a navržený program byl schválen 10 členy 

ZO, proti 0, zdrželo se 0 členů ZO.

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

10.

11.

12.

13.

K bodu č. 2:

Návrhová komise byla schválena 10 

členy, proti 0, zdrželo se 0 členů ZO v tomto 

složení: předseda komise: Radek Šles

členové komise: Dana Novotná,

Petr Badin

Starostou byli určeni:

zapisovatel: Pavlína Slavíková 

ověřovatelé: Milan Šles, Pavel Čáp

K bodu č. 3:

Pan Zdeněk Ekel konstatoval, že zápis 

z minulého zasedání ZO byl vyvěšen na 

úřední desce OÚ a nebylo proti němu žádných 

připomínek.

K bodu č. 4:

Rozpočtové opatření č.6/06 bylo 

schváleno 10 členy ZO, proti 0 a zdrželo se 

0 členů ZO.

K bodu č. 5:

Návrh rozpočtu obce na rok 2007 

byl projednáván zastupitelstvem obce na 

minulém zasedání, byl vyvěšen na úřední 

desce obecního úřadu po dobu stanovenou 

zákonem. Rozpočet Obce Jezeřany-Maršovice 

na rok 2007 byl schválen 10 členy ZO, proti 0 

členů ZO, zdrželo se 0 členů ZO.

K bodu č. 6:

Zastupitelstvo obce na minulém zasedání 

schválilo navýšení místního poplatku za svoz 

domovního odpadu na jednoho občana na 

400,- Kč. Na základě zákona č.565/1990 Sb., 

o místních poplatcích se změny poplatků 

musí měnit obecně závaznou vyhláškou obce. 

Změna poplatku se provedla Obecně závaznou 

vyhláškou Obce Jezeřany-Maršovice č.1/06, 

kterou schválilo zastupitelstvo 10 členy ZO, 

proti 0 členů ZO, zdrželo se 0 členů ZO. 
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K bodu č. 7:

Na minulém zasedání byla pro sběr, svoz 

a zneškodňování komunálního odpadu na 

rok 2007 vybrána fi rma SITA CZ a.s., Divize 

Jih, Blansko, se kterou byla sepsána smlouva 

o poskytování služeb v oblasti s nakládání 

s odpadem. Smlouva s fi rmou SITA CZ a.s. 

byla schválena 10 členy ZO, proti 0 členů ZO, 

zdrželo se 0 členů ZO.

K bodu č. 8:

Předseda stavebního a investičního 

výboru Ing. David Tesař ve svém vystoupení 

informoval členy zastupitelstva o provedení 

úkolů z minulého zasedání ZO. Pokácení 

lípy před domem č.70 bylo doporučeno. 

Na základě žádosti obce vydá obecní 

úřad povolení. Dále sdělil, že také byly 

projednány stavební úpravy v mateřské 

škole a doporučeny k realizaci. Předseda dále 

informoval o možnosti spolupráce s Fakultou 

architektury VUT v Brně, ohledně studie 

a projektu na plánovanou rekonstrukci 

kulturního domu. Podrobnější zpráva 

z jednání stavebního a investičního výboru je 

uvedena v zápise ze dne 26.11.2006.

Zprávu výboru pro obnovu a rozvoj 

přednesl předseda stavebního výboru 

a předal zastupitelstvu písemný materiál 

ohledně obecních webových stránek, který 

obsahoval hodnocení současného stavu 

stránek a projekt na tvorbu nových stránek. 

Zastupitelstvo uložilo výboru vypracovat 

návrh na vypsání výběrového řízení na 

zřizovatele obecních stránek. Zastupitelstvo 

obdrželo i písemný materiál ohledně vypsání 

fotografi cké soutěže „JM a čtvero ročních 

období“. 

Předseda kulturního a školského 

výboru Mgr. Petr Eckl informoval přítomné 

o pořádání kulturní akce „Živý Betlém“ na 

návsi v Jezeřanech, spojený s výstavkou 

vánočních výrobků a ozdob žáků základní 

školy. 

K bodu č. 9:

Ve své zprávě starosta informoval 

zastupitelstvo o bezpříspěvkovém dárcovství 

krve v naší obci. V letošním roce bylo 

aktivních 17 dárců s 37 odběry. Podal návrh 

na zvýšení odměny za jeden bezplatný odběr 

krve na 100,- Kč, který byl schválen 10 členy 

ZO, proti 0 členů ZO, zdrželo se 0 členů ZO.

Starosta obce vešel v jednání s vedením 

společnosti JAVAZD ohledně převodu 

pozemku ve vlastnictví společnosti zpět na 

obec. Jedná se o pozemek par.č.1487/12 

o výměře 458 m2 v k.ú. Maršovice. Bylo 

předběžně dohodnuto, že pozemek 

společnosti se vymění za pozemek obce, který 

vlastní obec v areálu společnosti JAVAZD. 

Starosta obce seznámil zastupitelstvo 

s pracovní náplní místostarosty obce. 

Místostarosta bude mít na starosti sbor 

dobrovolných hasičů obce, zásahovou 

jednotku hasičského záchranného sboru 

obce, v pohřebnictví bude evidovat nájemní 

smlouvy, evidenci pronájmu obecního 

majetku, spolu se starostou dohled na zimní 

údržbu místních komunikací a chodníků 

a veřejnou zeleň v obci. 

K bodu č. 10:

Obec obdržela žádost paní Jarmily 

Hodečkové, Jezeřany-Maršovice 102 

o odkoupení obecního pozemku na výstavbu 

garáže před svým domem. Zastupitelstvo 

obce vzalo žádost na vědomí s tím, že se 

v této lokalitě provede zastavovací studie 

pro více garáží. Po provedení studie, která 

určí umístění staveb se vyhotoví Územní 

rozhodnutí na jednotlivé stavební pozemky, 

které budou nabídnuty žadatelům. 

Tělovýchovná jednota požádala 

zastupitelstvo obce o fi nanční příspěvek 

z rozpočtu obce ve výši 40.000,- Kč. V žádosti 

bylo sděleno, že příspěvek bude použit 

na úhradu půjčky, kterou si Tělovýchovná 

jednota vzala od svého člena na zakoupení 

traktorové sekačky. Tato sekačka se zakoupila 

na údržbu nového trávníku na fotbalovém 

hřišti. Finanční příspěvek Tělovýchovné 

jednotě ve výši 40.000,- Kč byl schválen 10 

členy ZO, proti 0 členů ZO, zdrželo se 0 členů 

ZO.

K bodu č. 11:

V diskusi starosta informoval 

zastupitelstvo, že svolávání zasedání 

zastupitelstva bude prováděno elektronickou 

poštou. Elektronickou poštou budou na 

požádání rozesílány i zápisy a usnesení ze 

zasedání zastupitelstva. 

Člen zastupitelstva Pavel Čáp navrhl pana 

Marka Troppa, jako dalšího člena stavebního 

a investičního výboru. O jeho přijetí se 

rozhodne na dalším zasedání zastupitelstva.

K bodu č. 12: 

Předseda návrhové komise pan Radek 

Šles přednesl návrh Usnesení, které 

bylo schváleno všemi přítomnými členy 

zastupitelstva obce.

K bodu č. 13:

Starosta obce poděkoval členům ZO 

a občanům za účast na dnešním veřejném 

zasedání ZO, a zasedání ukončil ve 20:50 

hodin.

Zapsala: Pavlína Slavíková

Jan Šťastný, starosta obce

Ověřovatelé zápisu: Milan Šles,

Pavel Čáp

Usnesení ze zasedání Zastupitelstva obce 

Jezeřany-Maršovice ze dne 18.12.2006

Zastupitelstvo obce:

I. bere na vědomí:

Vyjádření ověřovatele zápisu z minulého 

zasedání zastupitelstva obce.

Zprávu předsedy stavebního 

a investičního výboru.

Zprávu předsedy výboru pro obnovu 

a rozvoj.

Zprávu předsedy kulturního a školského 

výboru.

Zprávu starosty.

Žádost paní Jarmily Hodečkové 

o odkoupení obecního pozemku na 

výstavbu garáže.

1.

2.

3.

4.

5.

6.

Pořádání kulturní akce „Živý Betlém“ 

a vyhlášení fotografi cké soutěže. 

Pracovní náplň pro místostarosty obce.

II. schvaluje:

Složení návrhové komise.

Rozpočtové opatření č. 6/06.

Rozpočet obce na rok 2007. 

Obecně závaznou vyhlášku obce č. 1/06 

ze dne 18.12.2006, kterou se mění 

obecně závazná vyhláška Obce Jezeřany-

Maršovice č. 3/03 o místních poplatcích.

Smlouvu č.104102576 se společnosti 

SITA CZ, a.s. o poskytování služeb 

v oblasti nakládání s komunálním 

odpadem.

Žádost obce o pokácení lípy na obecním 

pozemku par.č.1491/2 v k.ú. Jezeřany 

před domem č.p.70.

Stavební úpravy v prostorách mateřské 

školy, dle požadavků ředitelství 

příspěvkové organizace.

Finanční příspěvek pro dárce krve a to 

100,- Kč za jeden bezpříspěvkový odběr 

od 1.1.2006, s tím, že příspěvky za rok 

2006 budou vyplaceny až v roce 2007.

Poskytnutí fi nančního příspěvku ve výši 

40.000,- Kč pro rok 2007 Tělovýchovné 

jednotě.

Zasílání zápisu, usnesení a pozvánek 

na zasedání členům zastupitelstva obce 

e-mail. 

III. ukládá:

Starostovi obce, zjistit důvod přeložení 

označníku autobusové zastávky u školy.

Starostovi a předsedovi stavebního 

výboru, projednat spolupráci se zástupci 

VUT, ohledně návrhu projektu na 

rekonstrukci KD. Termín: 10.1.2007.

Výboru pro obnovu a rozvoj vypsat 

výběrové řízení na zřizovatele WWW 

stránek obce. Termín: do příštího 

zasedání ZO

Radek Šles

předseda návrhové komise

Jan Šťastný

starosta obce

Zápis č. 1/2007 ze zasedání Zastupitelstva 

Obce Jezeřany-Maršovice konaného dne 

31.1.2007

Účast členů zastupitelstva obce: viz 

prezenční listina

Program:

Úvod , zahájení

Volba návrhové komise, určení 

zapisovatele a ověřovatele zápisu

Vyjádření ověřovatele zápisu z minulého 

zasedání ZO

Veřejnoprávní smlouva na výkon 

přestupkové agendy s Mě.Ú. Moravský 

Krumlov

Převod pozemků mezí obcí 

a Ing. Eduardem Novotným v lokalitě 

u kostela

Vystoupení předsedů jednotlivých 

7.

8.

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

10.

1.

2.

3.

1.

2.

3.

4.

5.

6.
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výborů

Zpráva starosty

Žádosti občanů a organizací

Rozpočtové opatření č1/07

Diskuse

Usnesení

K bodu č. 1:

Starosta obce zahájil veřejné zasedání 

zastupitelstva obce v 18:05 hodin.

Konstatoval, že zasedání bylo řádně 

svoláno, je přítomno 11 členů ZO a zasedání 

je usnášeníschopné.

Přítomné seznámil s programem 

dnešního zasedání, nikdo z členů ZO neměl 

připomínky k návrhu programu ani doplnění 

a navržený program byl schválen 11 členy 

ZO, proti 0, zdrželo se 0 členů ZO.

K bodu č. 2:

Návrhová komise byla schválena 11 

členy, proti 0, zdrželo se 0 členů ZO v tomto 

složení:

předseda komise: Mgr. Petr Eckl

členové komise: Zdeněk Ekel

Radek Šles

Starostou byli určeni:

zapisovatel: Pavlína Slavíková 

ověřovatelé: Ing. Jan Slavík, Dana 

Novotná

K bodu č. 3:

Pan Milan Šles konstatoval, že zápis 

z minulého zasedání ZO byl vyvěšen na 

úřední desce OÚ a nebylo proti němu žádných 

připomínek.

K bodu č. 4:

Zastupitelstvo obce se seznámilo 

s Veřejnoprávní smlouvou na výkon 

přestupové agendy, podle které provádí 

přestupkové řízení pro naší obec Městský 

úřad Moravský Krumlov, uzavírá se na 

každý kalendářní rok a podléhá schválení 

zastupitelstva. Veřejnoprávní smlouva byla 

schválena 11 členy ZO, proti 0 členů ZO, 

zdrželo se 0 členů ZO.

K bodu č. 5:

Pro zaměření nových stavebních parcel 

pro výstavbu rodinných domků v lokalitě 

u kostela musí obec směnit a dokoupit 

pozemky ve vlastnictví pana Oldřicha 

Troppa a Ing. Eduarda Novotného. Po 

dohodě s panem Novotným, který má 

zájem o stavební parcelu, která bude z části 

na jeho pozemku a části na pozemku obce 

bude výměna pozemků provedena po 

geometrickém zaměření a zjištěných výměr. 

Záměr obce o výměně je vyvěšen na úřední 

desce obecního úřadu po dobu stanovenou 

zákonem a záměr obce byl schválen 11 členy 

ZO, proti 0 členů ZO, zdrželo se 0 členů ZO. 

K bodu č. 6:

Předseda stavebního a investičního 

výboru Ing. David Tesař ve svém vystoupení 

informoval členy zastupitelstva o provedení 

prací od minulého zasedání ZO. K provedení 

stavebních úprav v mateřské škole byl vybrán 

a objednám vhodný materiál, ze kterého budou 

úpravy provedeny. Stavební práce budou 

provedeny členy stavební komise v době 

jarních prázdnin. K opravě tarasu na Pérkách 

7.

8.

9.

10.

11.

stavební komise uvedla, že bude pozvána 

geologická fi rma na zjištění kvality terénu 

a určení dalšího postupu oprav. Předseda 

dále uvedl, že stavební výbor prostudoval 

studii výstavby garáží v Jezeřanech na 

Výhoně. Členům zastupitelstva byl sdělen 

návrh stavebního výboru, aby se stavební 

místa pro stavbu garáží prodávaly, tak jak 

jsou v současném stavu. Proti tomuto návrhu 

byly vzneseny připomínky z řad členů 

zastupitelstva, kteří požadovali, aby obec 

v celé lokalitě provedla zemní práce jednotně, 

nechala zaměřit jednotlivé stavební parcely 

a zajistila územní rozhodnutí na umístění 

staveb. Bylo dohodnuto, že k této věci se 

sejde zastupitelstvo a zájemci o výstavbu 

na místě, a pak bude rozhodnuto o dalším 

postupu. Ohledně rekonstrukce KD bude 

sjednána schůzka s architektem Hubáčkem 

s fakulty VUT v Brně, který by v rámci 

práce se studenty vypracoval projektovou 

dokumentaci pro rekonstrukci KD. 

Zprávu výboru pro obnovu a rozvoj 

přednesl předseda Ing. Jan Slavík 

a předal zastupitelstvu písemný materiál 

pozměňovacího návrhu jednacího řádu 

zastupitelstva obce. Po následné diskusi 

bylo zastupitelstvem rozhodnuto o odložení 

návrhu na příští zasedání zastupitelstva 

obce. Zastupitelstvo obce odložilo také na 

příští zasedání návrh výboru pro obnovu 

a rozvoj Zásady poskytování fi nanční dotace 

z rozpočtu obce pro organizační složky 

a spolky v obci. Předseda výboru dále sdělil 

zastupitelstvu, že výbor pro obnovu a rozvoj 

vypracoval žádost k Nadaci ČEZ v rámci 

programu „Oranžové hřiště“ o fi nanční dotaci 

na vybudování víceúčelového hřiště, které by 

bylo vybudováno za školou. Předpokládané 

náklady jsou ve výši 2. 400 tisíc korun. Dotaci 

lze získat až do výše dvou miliónů. Výbor 

pro obnovu a rozvoj zpracovává podklady 

pro výběrové řízení na dodavatele obecních 

stránek. Předseda uvedl, že na příštím 

zasedání předloží zastupitelstvu podmínky 

k výběrovému řízení, které budou zaslány 

fi rmám k podávání nabídek internetových 

stránek obce. 

Předseda kulturního a školského výboru 

Mgr. Petr Eckl informoval zastupitelstvo 

o návrhu výboru uspořádat Den matek 

a Dětský den. Tento návrh byl členy 

zastupitelstva přijat kladně a při následné 

diskusi bylo dohodnuto, aby výbor ve 

spolupráci se základní a mateřskou školou 

a místním pěveckým sborem připravili 

program na tyto akce. 

K bodu č. 9:

Ve své zprávě starosta přečetl 

zastupitelstvu dopis Spolku pro obnovu 

venkova ČR ohledně Petice proti diskriminaci 

obyvatel venkova. Tato petice je o změně 

zákona o rozpočtovém určení daní, zákoně 

o venkově a o přejmenování Ministerstva 

zemědělství na Ministerstvo venkova a je 

určena Parlamentu ČR. Spolek pro obnovu 

venkova v dopise žádá zastupitelstva 

o projednání petice a o její schválení 

a podepsání. Pro podepsání petice se vyslovili 

4 členi ZO, proti 0 členů ZO, zdrželo se 7 členů 

ZO. Podepsání petice nebylo schváleno.

Zastupitelstvo obce bylo starostou 

seznámeno se Zásady pro poskytování 

účelových dotací z rozpočtu Jihomoravského 

kraje v roce 2007 v rámci Programu rozvoje 

venkova. Obec každý rok tyto dotace využívá 

z různých dotačních titulů a pro letošní rok 

starosta navrhl zastupitelstvu využít dotační 

titul 1 „Obnova a údržba venkovské zástavby 

a občanské vybavenosti“, a to konkrétně 

na opravy obvodových zdí na hřbitovech. 

Zastupitelstvo obce vyslovilo s návrhem 

souhlas 11 členy ZO, proti 0 člen ZO, zdrželo 

se 0 členů ZO. 

Bylo starostovy uloženo, aby zahájil 

potřebné kroky k realizaci akce.

Starosta informoval zastupitelstvo 

o výstavbě inženýrských sítí v lokalitě 

u kostela. Bylo uskutečněno stavební 

řízení ke stavebnímu povolení. V současné 

době probíhá řízení k podávání nabídek 

k výběrovému řízení na dodavatele stavby 

inženýrských sítí. Výběrové řízení bude 

pravděpodobně 20.2.2007. Výběrová komise 

bude pětičlenná a složena dvěma členy 

projektové fi rmy a třemi členy zastupitelstva 

obce. 

K bodu č. 10:

Tělovýchovná jednota požádala 

zastupitelstvo obce o povolení pokácení 

pěti stromů (topolů) u fotbalového hřiště. 

Svoji žádost zdůvodňuje tím, že tyto stromy 

jsou v blízkosti hřiště a jejich vrchní kořeny 

prorůstají do hřiště a ničí nově vybudovaný 

trávník. Rozhodnutí o povolení ke kácení 

dřevin vydává obecní úřad na základě žádosti 

vlastníka pozemku, na kterém dřeviny 

rostou. Stromy u fotbalového hřiště jsou 

na pozemku obce a proto musí o povolení 

požádat obec. V následné diskusi členové 

zastupitelstva uznali důvody uvedené 

v žádosti za oprávněné a s pokácením stromů 

vyslovilo souhlas 10 členů ZO, proti 0 členů 

ZO, zdržel se 1 člen ZO. Obecní úřad vydá 

Rozhodnutí o povolení ke kácení dřevin.

K bodu č. 9:

Rozpočtové opatření č.1/07 bylo 

schváleno 11 členy ZO, proti 0 a zdrželo se 

0 členů ZO.

K bodu č. 10:

V diskusi vystoupila ředitelka základní 

školy paní Bílová s připomínkou ohledně 

pobíhání psů v areálu školy a školky. Sdělila, 

že někteří občané vodí své psy do areálu 

školky a tito svými výkaly znečišťují prostor, 

kde si hrají děti. Požádala obec, aby umístila 

na vstupní branky tabulky ze zákazem vstupu 

osob se psy. Starosta přislíbil v nejbližší době 

tabulky zajistit. 

Dále informovala zastupitelstvo 

o proběhlé kontrole okresní hygienické 

stanice ve škole. Kontrola zjistila několik 

drobných závad, která se budou muset 

odstranit. Ve třídách se zvýší počet 

osvětlovacích těles, provede se odvětrání 

šatny a služebního záchodu a vybuduje se 

nová výlevka v úklidové místnosti.

Ing. Jan Slavík poukázal, že odměňování 

neuvolněných členů zastupitelstva se 
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neprovádí dle rozhodnutí zastupitelstva 

obce, ve kterém byly určeny jednotlivé 

odměny za členství ve výborech. V následné 

diskusi se členové zastupitelstva nemohly 

shodnout na přesném znění rozhodnutí, 

a proto tato připomínka byla odložena do 

příštího zasedání zastupitelstva.

Ing. Jan Slavík se tázal jak se provádí 

vyúčtování cestovních náhrad členům 

výborů. Bylo mu sděleno, že obec má 

směrnice k poskytování cestovních náhrad 

pro všechny členy zastupitelstva obce. 

Náhrady se poskytují po schválení cesty 

pověřenou osobou. K vyplacení náhrady je 

nutné doložit technický průkaz od vozidla 

a povinné a havarijní pojištění. 

K bodu č. 11: 

Předseda návrhové komise Mgr. Petr 

Eckl přednesl návrh Usnesení, které bylo 

schváleno 11 členy ZO, proti 0 členů ZO, 

zdrželo se 0 členů ZO.

K bodu č. 12:

Starosta obce poděkoval členům ZO 

a občanům za účast na dnešním veřejném 

zasedání ZO, a zasedání ukončil ve 22:30 

hodin.

Zapsala: Pavlína Slavíková

Jan Šťastný, starosta obce

Ověřovatelé zápisu: Ing. Jan Slavík,

Dana Novotná

Usnesení ze zasedání Zastupitelstva obce 

Jezeřany-Maršovice ze dne 31.1.2007

Zastupitelstvo obce:

I. bere na vědomí:

Vyjádření ověřovatele zápisu z minulého 

zasedání zastupitelstva obce.

Zprávu předsedy stavebního 

a investičního výboru.

Zprávu předsedy výboru pro obnovu 

a rozvoj.

Zprávu předsedy kulturního a školského 

výboru.

Zprávu starosty.

Dopis Spolku pro obnovu venkova 

ohledně Petice proti diskriminaci 

obyvatel venkova

II. schvaluje:

Složení návrhové komise.

Rozpočtové opatření č. 1/07.

Veřejnoprávní smlouvu na výkon 

přestupkové agendy s Městem Moravský 

Krumlov

Žádost obce o pokácení pěti stromů 

(topolů) u fotbalového hřiště na pozemku 

obce par.č.1486 v k.ú. Maršovice. 

Podání žádosti o dotaci v rámci Programu 

rozvoje venkova na opravu předních zdí 

na hřbitovech v Jezeřanech a Maršovicích 

a zahájení příprav na vypracování 

projektové dokumentace. 

III. ukládá:

Starostovi obce nechat vypracovat 

geometrický plán pro výměnu obecních 

1.

2.

3.

4.

5.

6.

1.

2.

3.

4.

5.

1.

pozemků za pozemky ve vlastnictví 

Ing. Eduarda Novotného v lokalitě 

u kostela. Termín: 30.4.2007

Starostovi obce zařadit do programu 

příštího zasedání ZO k projednání 

zásad poskytování fi nančních příspěvků 

z rozpočtu obce organizačním složkám 

a spolkům v obci.

Starostovi obce zařadit do programu 

příštího zasedání ZO projednání revize 

jednacího řádu zastupitelstva Obce 

Jezeřany-Maršovice. 

Předsedovi kulturního a školského 

výboru připravit program oslav Dne 

matek. Termín: Příští zasedání ZO

Mgr. Petr Eckl

předseda návrhové komise

Jan Šťastný 

starosta obce

Zápis č. 2/2007 ze zasedání Zastupitelstva 

Obce Jezeřany-Maršovice konaného dne 

16.3.2007

Účast členů zastupitelstva obce: viz 

prezenční listina

Program:

Úvod , zahájení

Volba návrhové komise, určení 

zapisovatele a ověřovatele zápisu

Vyjádření ověřovatele zápisu z minulého 

zasedání ZO

Žádosti občanů a organizací

Zásady poskytování fi nančních 

prostředků z rozpočtu obce organizačním 

složkám a spolkům obce

Revize Jednacího řádu Zastupitelstva 

obce Jezeřany-Maršovice

Projednání návrhu rozdělení výsledku 

hospodaření PO ZŠ a MŠ za rok 2006

Schválení Zprávy o výsledcích 

přezkoumání hospodaření obce roku 

2006

Schválení Závěrečného účtu obce za rok 

2006

Projednání Rámcové smlouvy mezi obcí 

a JMP Net, s.r.o. o zajištění plynofi kace 

obce a provozování plynárenského 

zařízení

Projednání Smlouvy o dílo č.22007 na 

vypracování studie rekonstrukce KD

Vystoupení předsedů jednotlivých 

výborů

Zpráva starosty 

Rozpočtové opatření č2/07

Diskuse

Usnesení

Závěr

K bodu č. 1:

Starosta obce zahájil veřejné zasedání 

zastupitelstva obce v 18:00 hodin.

Konstatoval, že zasedání bylo řádně 

svoláno, je přítomno 11 členů ZO a zasedání 

je usnášeníschopné.

Přítomné seznámil s programem 

dnešního zasedání, nikdo z členů ZO neměl 

připomínky k návrhu programu ani doplnění 

a navržený program byl schválen 11 členy 

2.

3.

4.

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

10.

11.

12.

13.

14.

15.

16.

17.

ZO, proti 0, zdrželo se 0 členů ZO.

K bodu č. 2:

Návrhová komise byla schválena 11 

členy, proti 0, zdrželo se 0 členů ZO v tomto 

složení:

předseda komise: Ing. Petr Slavík

členové komise: Ing. David Tesař,

Pavel Čáp

Starostou byli určeni:

zapisovatel: Pavlína Slavíková 

ověřovatelé: Mgr. Petr Eckl, Petr Badin

K bodu č. 3:

Paní Dana Novotná konstatovala, že 

zápis z minulého zasedání ZO byl vyvěšen 

na úřední desce OÚ a nebylo proti němu 

žádných připomínek.

K bodu č. 4:

Zastupitelstvo obce projednalo žádost 

ředitelství Základní školy v Loděnicích 

o poskytnutí fi nančního příspěvku na 

zakoupení cen a občerstvení na dětském 

karnevalu. Poskytnutí příspěvku ve výši 

1.000,.- Kč bylo schváleno 11 členy ZO, proti 

0 členů, zdrželo se 0 členů ZO.

Pan Petr Lazar, Jezeřany-Maršovice 

čp.113 podal na obec žádost o odkoupení 

části obecního pozemku par.č.1491/4. 

Žádost byla doložena snímkem z katastrální 

mapy s vyznačenou plochou odkupu (cca 150 

m2). Členové zastupitelstva byly seznámeny 

se stávajícím stavem území a rozhodly 

odprodat panu Lazarovi pouze pozemek 

zastavený garáží. Zastupitelstvo vzalo žádost 

na vědomí s tím, že si žadatel nechá zaměřit 

pouze zastavený pozemek, který mu bude po 

provedení geometrického plánu odprodán. 

O odkoupení části obecního pozemku 

požádal obec pan Jiří Ruibar, Jezeřany-

Maršovice 238. Jedná se o pozemek v k.ú. 

Jezeřany par.č. 1494/2 se nachází v prostoru, 

ve kterém žadatel hodlá postavit svůj rodinný 

domek. Obecní pozemek je veden jako orná 

půda, a i nadále bude sloužit jako zahrada, 

byla navržena kupní cena 10,- Kč/m2. Výměra 

prodávaného pozemku bude stanovena 

dle geometrického plánu. S prodejem části 

obecního pozemku vyslovilo souhlas 11 členů 

ZO, proti 0 členů ZO, zdrželo se 0 členů ZO.

Pan Václav Šles, Jezeřany-Maršovice 

293 požádal o odkoupení části obecního 

pozemku za svým domem. Jedná se o část 

obecního pozemku par.č.1216/19 v k.ú. 

Jezeřany, který je mezi nemovitostí čp. 293 

a stavebním pozemkem par.č. 1216/70 ve 

vlastnictví žadatele. Zastupitelstvo obce vzalo 

žádost na vědomí s tím, že žadatel si nechá 

vypracovat geometrický plán se zaměřením 

odkupovaného pozemku.

K bodu č. 5:

Členové zastupitelstva obdrželi od výboru 

pro obnovu a rozvoj písemný materiál „Zásady 

poskytování fi nanční dotace z rozpočtu obce 

zájmovým organizacím a spolkům v obci“. 

V následném projednání tohoto materiálů 

bylo zastupitelstvem výboru doporučeno, aby 

tyto zásady byly upraveny a zjednodušeny.

K bodu č. 6:

Výbor pro obnovu a rozvoj předložil 
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zastupitelstvu nově upravený jednací řád 

zastupitelstva. Projednávání změn se 

provádělo dle návrhu po jednotlivých bodech. 

Změny v jednacím řádu byly odsouhlaseny 

a výboru bylo doporučeno jednací řád ucelit 

a na příštím zasedání předložit zastupitelstvu 

obce ke schválení.

K bodu č. 7:

Příspěvková organizace Základní škola 

a Mateřská škola předložila zastupitelstvu 

návrh na rozdělení výsledku hospodaření za 

rok 2006. Výsledek hospodaření z doplňkové 

činnosti byl 12.412,73 Kč. Do fondu odměn 

bylo přiděleno 8.000,- Kč a do rezervního 

fondu 4.412,73 Kč. S tímto rozdělením 

vyslovilo souhlas 11 členů ZO, proti 0 členů 

ZO, zdrželo se 0 členů ZO.

K bodu č. 8:

Dne 12.2.2007 bylo provedeno 

přezkoumání hospodaření Obce Jezeřany-

Maršovice za rok 2006. Přezkoumání 

provedla auditorská fi rma AUDIT KORREKT 

s.r.o. Zpráva o výsledku byla vyvěšena na 

úřední desce obecního úřadu a obdrželi 

ji všichni členové zastupitelstva. Zprávu 

auditora projednal též fi nanční výbor 

a doporučil předložit zprávu zastupitelstvu 

obce ke schválení. Závěrečné vyjádření zprávy 

znělo, že při přezkoumání hospodaření Obce 

Jezeřany-Maršovice za rok 2006 nebyly 

zjištěny chyby a nedostatky. Zpráva byla 

schválena 11 členy ZO, proti 0 členů ZO, 

zdrželo se 0 členů ZO.

K bodu č. 9:

Závěrečný účet Obce Jezeřany-Maršovice 

je zpracován v souladu s ustanovením § 17 

zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových 

pravidlech územních rozpočtů, ve znění 

pozdějších předpisů. Závěrečný účet byl 

vyvěšen na úřední desce obecního úřadu 

a obdrželi ho všichni členové zastupitelstva. 

Po projednání ve fi nančním výboru byl 

doporučen závěrečný účet ke schválení 

zastupitelstvem. V rozpravě nebylo k němu 

žádných připomínek a byl schválen 11 členy 

ZO, proti 0 členů, zdrželo se 0 členů ZO.

K bodu č. 10:

V dubnu bude zahájena výstavba 

inženýrských sítí k napojení rodinných 

domků v lokalitě u kostela. Součástí sítí je též 

výstavba plynovodu a právě k této stavbě se 

vztahuje Rámcová smlouva č. 19/Bm/2007 

mezi obcí a JMP Net s.r.o., ve které se JMP 

zavazují uhradit 45% podíl z pořizovací 

ceny plynovodu a přípojek. Po dokončení 

stavby bude plynové zařízení převedeno 

na společnost JMP. S podepsáním smlouvy 

souhlasilo 11 členů ZO, proti 0 členů ZO, 

zdrželo se 11 členů ZO.

K bodu č. 11:

Zastupitelstvo obce plánuje v příštích 

letech přestavbu kulturního domu. K této 

akci byla domluvena schůzka se zástupci 

Vysokého učení technického, Fakulta 

architektury v Brně. Byla uskutečněna 

schůzka zastupitelstva se zástupci fakulty 

v kulturním domě, na které se dohodl postup 

přestavby. V první fázi se provede studie 

podle požadavků obce. K této činnosti byla 

vypracovaná smlouva mezi obcí a fakultou. 

Do 30. června dodá zhotovitel studii za 

dohodnutou cenu 35 tis. Kč. Pro schválení 

této smlouvy hlasovalo 11 členů ZO, proti 0 

členů ZO, zdrželo se 0 členů ZO.

K bodu č. 12:

Předsedkyně fi nančního výboru paní 

Dana Novotná informovala zastupitelstvo 

o zasedání výboru, na kterém projednávali 

zprávu auditora, závěrečný účet obce 

a dodatek ke směrnici o oběhu účetních 

dokladů. Na doporučení fi nančního výboru 

byla zpráva auditora a závěrečný účet 

schválen v předešlých bodech. Dodatek ke 

Směrnici o oběhu účetních dokladů ze dne 

22.2.2002 se provádí na základě nového 

označení dokladových řad v účetnictví. 

Dodatek byl schválen 11 členy ZO, proti 0 

členů ZO, zdrželo se 0 členů ZO.

Předseda stavebního a investičního 

výboru Ing. David Tesař ve svém vystoupení 

informoval členy zastupitelstva o schůzce 

zástupců fakulty VUT v Brně ohledně 

přestavby KD a o jednání se stavebním 

dozorem na provedení zadání k výběrovému 

řízení na výstavbu inženýrských sítí. 

Zprávu výboru pro obnovu a rozvoj 

přednesl předseda Ing. Jan Slavík a předal 

zastupitelstvu leták s údaji o vyhlášené 

soutěži „ Velká digitální fotografi cká soutěž 

JM a čtvero ročních období. Tento leták 

bude v nejbližší době rozdán do každé 

domácnosti. 

Výbor pro obnovu a rozvoj zpracovává 

podklady pro výběrové řízení na dodavatele 

obecních stránek. Předseda uvedl, že 

zpracování podkladů je před dokončením. 

Zastupitelstvo uložilo výboru dopracovat 

výzvu a po schválení starostou a rozeslat 

fi rmám k podání nabídek na zpracování 

internetových stránek obce. 

Předseda kulturního a školského výboru 

Mgr. Petr Eckl informoval zastupitelstvo, 

že dne 13. května bude v kulturním domě 

oslava Dne matek. V programu vystoupí děti 

ze základní a mateřské školy a zpívat bude 

místní pěvecký sbor. 

K bodu č. 13:

V prvním bodu své zprávy seznámil 

starosta členy zastupitelstva o obsahu výzvy 

k podání nabídek na veřejnou zakázku 

dodávky stavby „Výstavba RD – inženýrské 

sítě“. K podání nabídek byly obeslány tyto 

fi rmy: MONTGAS, s.r.o., Hodonín, T-stav 

s.r.o., Rosice, VHS plus, spol. s r.o. Znojmo, 

VHS Břeclav s.r.o., SOFI stav s.r.o., Rudíkov, 

Ekostavy Brno, a.s. Termín dodání nabídek 

je 11.4.2007 do 12:00 hod. Otvírání obálek 

s nabídkami je 12.4.2007 v 10:00 na obecním 

úřadě. Členové výběrové komise jsou: 

Ing. David Tesař, Milan Šles, Zdeněk Ekel, 

Ing. Radek Dohnal, Ing. Josef Blažek. 

Zastupitelstvo obce bylo dále starostou 

seznámeno s přípravou na opravy hřbitovních 

zdí. Projektovou dokumentaci vyhotoví 

Ing. Roman Chvátal, dokumentace bude 

vypracována na celkovou délku zdí, ale opravy 

se budou provádět po etapách. Zastupitelstvu 

bylo předloženo několik variant stavebního 

materiálu. Po diskusi bylo dohodnuto, že 

zdi se postaví z materiálu „štípaná tvarovka“ 

o rozměrech 390/195/190 mm. Bylo 

starostovy uloženo, aby zahájil potřebné 

kroky k realizaci akce.

Starosta informoval zastupitelstvo, že 

od 1. března je změna v pečovatelské službě. 

Donášku obědů již nezajišťuje Centrum 

sociálních služeb, ale obec se svojí pracovnicí. 

Touto službou občané ušetří, protože donášku 

hradí plně obec. 

Dále informoval starosta zastupitelstvo 

o poskytnuté dotaci ve výši 40 tis. Kč 

z Nadace ČEZ Jaderné elektrárny Dukovany. 

Tato dotace je založena na spolufi nancování 

s procentním rozdělením 60 % žadatel 

a 40 % nadace. Žádost vypracoval výbor 

pro obnovu a rozvoj a přes mikroregion 

Moravskokrumlovsko zaslán do Nadace 

ČEZ. Dotace má být určena na pěvecký 

sbor. Zastupitelstvo rozhodlo že se smlouva 

o poskytnutí dotace podepíše a pak podle 

fi nančních prostředků bude rozhodnuto jaká 

bude spoluúčast obce. 

K bodu č. 14:

Rozpočtové opatření č.2/07 bylo 
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schváleno 11 členy ZO, proti 0 a zdrželo se 

0 členů ZO.

K bodu č. 10:

V diskusi nikdo z členů zastupitelstva 

nevystoupil. 

K bodu č. 11: 

Předseda návrhové komise Ing. Petr 

Slavík přednesl návrh Usnesení, které bylo 

schváleno 11 členy ZO, proti 0 členů ZO, 

zdrželo se 0 členů ZO.

K bodu č. 12:

Starosta obce poděkoval členům ZO 

a občanům za účast na dnešním veřejném 

zasedání ZO, a zasedání ukončil ve 21:05 

hodin.

Zapsala: Pavlína Slavíková

Jan Šťastný, starosta obce

Ověřovatelé zápisu: Mgr. Petr Eckl,

Petr Badin

Usnesení ze zasedání Zastupitelstva obce 

Jezeřany-Maršovice ze dne 16.03.2007

Zastupitelstvo obce:

I. bere na vědomí:

Vyjádření ověřovatele zápisu z minulého 

zasedání zastupitelstva obce.

Žádost pana Petra Lazara o dokoupení 

části obecního pozemku před domem č.p. 

1.

2.

113

Žádost pana Václava Šlese o odkoupení 

části obecního pozemku za domem č.p. 

293

Návrh zásad poskytování fi nanční dotace 

z rozpočtu obce Jezeřany-Maršovice

Revizi jednacího řádu Zastupitelstva obce 

Jezeřany-Maršovice

Zprávu předsedkyně fi nančního výboru

Zprávu předsedy stavebního 

a investičního výboru.

Zprávu předsedy výboru pro obnovu 

a rozvoj.

Zprávu předsedy kulturního a školského 

výboru.

Zprávu starosty.

Výzvu k podání nabídky na veřejnou 

zakázku dodávky stavby „Výstavba RD - 

inženýrské sítě“, rozeslání výzev a termín 

otvírání obálek -12.04.2007 v 10.00 hod.

Složení výběrové komise pro posouzení 

a hodnocení nabídek na dodavatele 

stavby „Výstavba RD – inženýrské sítě“.

II. schvaluje:

Složení návrhové komise.

Příspěvek obce pro ZŠ V Loděnicích na 

dětský karneval ve výši 1.000,-Kč.

Žádost pana Jiří Ruibara o odkoupení 

části obecního pozemku p.č. 1414/2 v k.

ú.Jezeřany za částku 10,-Kč za m2.

Rozpočtové opatření č. 2/07.

Rozdělení výsledku hospodaření 

Příspěvkové organizace ZŠ a MŠ.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

10.

11.

12.

1.

2.

3.

4.

5.

Zprávu o výsledcích přezkoumání 

hospodaření roku 2006 Obce Jezeřany-

Maršovice se závěrečným vyjádřením, že 

nebyly zjištěny chyby a nedostatky. 

Závěrečný účet Obce Jezeřany-Maršovice 

za rok 2006.

Rámcovou smlouvu o zajištění plynofi kace 

obce a provozování plynárenského 

zařízení, č. 19/Bm/2007, mezi Obcí 

Jezeřany-Maršovice a společností JMP 

Net, s.r.o.

Smlouvu o dílo č. 22007na vypracování 

studie rekonstrukce kulturního domu.

Dodatek ke směrnici o oběhu účetních 

dokladů ze dne 22.2.2002

III. ukládá:

Výboru pro obnovu a rozvoj přepracování 

zásad o poskytování fi nanční dotace 

a jednacího řádu dle připomínek 

zastupitelstva obce.

Výboru pro obnovu a rozvoj dopracovat 

výzvu k podání nabídek na zpracování 

internetových stránek obce a po schválení 

starostou obce rozeslat.

Starostovi obce nechat vypracovat projekt 

na opravu obvodních zdí u hřbitovů 

v Jezeřanech a Maršovicích.

Ing. Petr Slavík

předseda návrhové komise

Jan Šťastný

starosta obce

6.

7.

8.

9.

10.

1.

2.

3.
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Poznámky k dějinám jezeřanských domů
Dnes se spolu podíváme na osudy starého 

chalupnického domku pod Perkem č. p. 40 

a na selský starý čtvrtlánový grunt s dnešním 

číslem popisným 70.

Dům č. 40

Kdo přesně domek vystavěl není známo. 

Vznikl však zcela jistě před rokem 1749, protože 

v tomto roce je na domku uvedená snad vdova 

(?) Dorota Písková. Ta sedí na domě ještě 

v roce 1765. V roce 1780 ji vystřídal František 

Bystřický, který domek koupil za 14 zl.

V lednu 1829 pak Bystřický prodal dům 

své neteři (?) Anně Marii Novotné, manželce 

Johana Novotného. Novotní pak dům směnili 

s Jiřím Čápem v březnu 1832 za 180 zl.

Čáp o rok později v květnu 1833 prodal 

dům za 162 zl. Janu Schovancovi (*1800 

-) z Maršovic, který měl za manželku jistou 

Markétu (*1795 – 11. 7. 1874). Známe jejich 

syna Ondřeje Schovance (*30. 11. 1835). Ten 

se oženil s Evou a podle manželské smlouvy 

z roku 1860 dům v květnu 1861 převzali a rodiče 

se usadili na výměnku. Ondřej měl s Evou tři 

děti: Matěje (*20. 2. 1865 -), Augustina (*13. 

9. 1866 -) a Jakuba (*1. 7. 1868-). Někdy v 70. 

letech 19. stol. se Ondřej s rodinou odstěhoval 

do Maršovic č. 7. Na domě zůstali jen rodiče.

Ti prodali dům v srpnu 1877 Jakubovi 

a Markétě Hodečkovým za 625 zl., kteří se 

na dům přestěhovali z č. 18 (dnes 16) viz výše. 

Hodečkovi byli ke Schovancům příbuzní, neboť 

Jakubova matka se jmenovala za svobodna 

Marie Schovancová. Jakub pracoval v obci jako 

ponocný. Sem se přestěhovali s pěti dětmi, 

poslední Julie se narodila 15. 5. 1877 na č. 66 

(hájovna v Jezeřanech, kde patrně bydlel i její 

dědeček Leopold Hodeček, který sloužil jako 

hajný); na tomto čísle se narodila také Jakubově 

dceři Tekle nemanželská dcera Regina nar. 

28. 6. 1877, ke které se později přiznal Anton 

Hoger ze Cvrčovic, který si také Teklu 27. 11. 

1878 vzal za manželku. Na domě se jim narodil 

ještě syn: 

6. Klement (*10. 10. 1879 – 30. 1. 1881)

Hodečkovi ale pravděpodobně nebyli 

schopni dlužnou částku splatit a tak Schovancovi 

prodali dům znovu v březnu 1882 Kateřině 

Pelikánové. Hodečkovi ale dál na domku 

bydleli nějaký čas v nájmu a pak se přestěhovali 

na domek na Perku č. 84 k synovi Františkovi. 

Přistěhoval se sem však ještě asi Kateřinin 

příbuzný Johan Pelikán (syn Václava Pelikána 

a Marie Voprchalové z Maršovic) s manželkou 

Alžbětou Puttnerovou (dcera domkaře 

Ondřeje Puttnera a Matyldy Ludvíkové 

z Trboušan). Narodila se jim zde dcera Matylda 

(*11. 2. 1884 -) a brzy na to se odstěhovali.

V únoru 1883 pak domek koupila Tekla 

Haasová pro svého syna Matěje Haase 

(*16. 9. 1858 -; pocházel z domu č. 21 – dnes 

72), který se 25. 11. 1885 oženil s Markétou 

Grunovou (*7. 4. 1863 -; dcera Václava a Anny 

Marie Grunové) z č. 53 (dnes 115). Haasovi 

měli děti:

1. Marie (*12. 9. 1886 – 17. 8. 1893)

2. Jan (*30. 9. 1887 – 4. 3. 1888)

3. Anežka (*18. 1. 1889 – 3. 7. 1889)

4. Augustin (*3. 5. 1890 – 24. 8. 1893) 

pokřtěn v Malešovicích

Po smrti matky Tekly Haasové (†21. 3. 

1890) se v roce 1890 přestěhovali na dům č. 20 

(dnes 18).

V roce 1893 se na domě uvádí Anton 

Krátký (pocházel z Rozseče syn Josefa 

a Antonie Katolické) s manželkou Františkou 

Drápelovou (pocházela z Dolních Raclavic, 

dcera Václava a Františky Svobodové). Narodily 

se jim zde dcery Marie (*9. 1. 1893-) a Žofi e 

(*10. 5. 1899 -) a zemřeli zde dcera Františka 

(*1890 – 2. 7. 1891) a syn Antonín (*1887 – 

13. 10. 1895). Anton asi v roce 1895 adoptoval 

chlapce Jakuba Kainzmeyera z Vídně, který 

11. 5. 1894 zemřel. 

Asi krátce po roce 1900 koupili dům manželé 

Jan a Terezie Geyerovi. Jan pocházel z č. 59 

– bývalá hospoda a byl synem Jakuba Geyera 

a Kateřiny Beierové (*31. 5. 1868 -), s Terezií 

Formanovou (*7. 5. 1870 – 15. 2. 1910) z č. 10 

(dnes 9) se oženil 26. 1. 1899. Spolu měli děti:

1. Marie (*17. 8. 1900 -)

2. Karel (*31. 10. 1902 – 17. 8. 1907)

3. Josef (*15. 3. 1907 -)

4. děvče (*14. 6. 1905-)

5. Terezie (*1. 6. 1909 – 13. 3. 1910)

Asi ještě před rokem 1907 se Jan 

s rodinou odstěhoval zpět na dům č. 59 a začal 

provozovat hostinskou živnost. Na domě pak 

bydlel jeho bratr Ferdinand Geyer (*6. 2. 1875 

– 31. 3. 1949) s manželkou Marií Fráňovou 

(*21. 6. 1873 -) z č. 51 (oddáni 21. 1. 1900 

v Loděnicích). Když Marie zemřela, oženil se 

Ferdinand znovu s Josefou Formanovou (*7. 

3. 1894 – 6. 5. 1950) z č. 55 (dnes 88). Obě 

manželství byla bezdětná. Nejprve vychovávali 

dceru Ferdinandova bratra Klementa Anežku 

a později si k sobě vzali Josefi nu neteř Julii 

Vondrákovou (*19. 12. 1924 -), dceru Terezie 

a Karla Vondrákových z Vedrovic.

Julie se v roce 1951 provdala za Oldřicha 

Jakše do Trboušan a domek prodala Ludmile 

Jankulárové (*1934-; roz. Bílkové z č. 34).

Dnešními majiteli domu jsou manželé 

Dagmar a Ladislav Krajíčkovi z Brna.

Dům č. 70

Je to jediný dům, který v 19. století nestál 

pod Perkem, ale na místě, na kterém stojí 

doposud. Jeho historii můžeme rekonstruovat 

s poměrně velkou pravděpodobností od první 

lánové vizitace (samozřejmě výzkum může 

upřesnit studium matrik a jiného materiálu). 

Půllánový grunt Havla Procházky můžeme 

sledovat při obou lánových vizitacích 1656 

i 1672. V rektifi kačních aktech z roku 1749 

je pak uveden pod číslem 19 a jako majitel je 

jmenován Vavřinec Ruibar (*4. 8. 1698 - †18. 

1. 1759). Vavřinec měl 5 manželek s nimiž měl 9 

dětí. Po jeho smrti se gruntu ujal nejstarší žijící 

syn Jan Ruibar (*14. 5. 1739 -), který se oženil 

s jistou Markétou, se kterou měl 13 dětí. Zdá 

se, že se po Markétině smrti oženil ještě jednou 

s ženou jménem Judita. Po Janově smrti se 

Judita znovu provdala za Antonína Nešpůrka, 

na kterého bylo převedeno vlastnické právo na 

tento čtvrtlánový grunt. K domu příslušelo 

celkem 8 jiter 1457 sáhů pozemků:

8 jiter 479 sáhů polí

558 sáhů vinic

420 sáhů luk a zahrad.

Z domu se odvádí 23 ½ kr. stálých platů 

a místo slepice a činže z vinice se platí 7 kr.; 

roboty se odvádějí v penězích 8 zl. 20 kr. 

a urbariálního zrna se odvádí 6 měřic žita a 7 

½ měřice ovsa.

V době hospodaření Antonína Nešpůrka se 

usedlost patrně ocitla ve fi nančních nesnázích 

(dlužné částky kounickým Židům Izákovi 

Englovi a Abrahamovi Černému) a v exekuci 

byl pak dům 3. února 1815 prodán Fabiánovi 

Kvasničkovi z Kupařovic za 1280 zlatých. 

O tři roky později 10. ledna 1818 pak Kvasnička 

vyměnil čtvrtlán s Mathiasem Böhmem 

z Kupařovic za půllán č. 23 v Kupařovicích za 600 

zl. a ten jej během týdne vyměnil s Wenzlem 

Gallinou, vojákem z c.k. infanterie arcivévody 

Ludvíka za 3 kusy polí v ceně 170 zlatých a 600 

zlatých hotových a Gallina zůstal dlužen ještě 

400 zl. Grunt byl tedy oceněn na 1170 zl. 9. 

června 1829 pak dům od Galliny koupil Lorenz 

Forman z Jezeřan za 780 zlatých. Lorenz pak 

1. prosince 1854 převedl dům na svého syna 

Franze Formana (*4. 6. 1835 - †6. 6. 1912), 

tehdy byla usedlost oceněna na 2400 zlatých. 

Lorenz si na synovi vymínil 600 zl. a doživotní 

výměnek pro sebe a svou manželku Marianu; 

sestrám Elisabetě a Teresii měl vyplatit po 10 

zl. František s manželkou Apolonií (*28. 8. 

1837 - †28. 8. 1870), rozenou Hodkovou měli 

5 dětí:

1. Josef (*22. 1. 1859 -) 

2. Matěj (*21. 2. 1861 -) ženat v Brně

3. František (*12. 1. 1864 –) na domě č. 

79

4. Jan (*25. 4. 1866 –)

5. Agáta (*10. 9. 1856 –) vdána na č. 21

Patrně v 80. letech 19. století se domu ujal 

nejstarší syn Josef Forman, ten se 24. února 

1886 oženil s Marií Jurkovou z Loděnic (č.3) 

(*10. 3. 1859 - †26. 10. 1909). Spolu měli 5 

dětí:

1. Josef (*18. 8. 1886 -) v roce 1919 se 

odstěhoval do Malých Zelovic

2. Aurelia (*25. 7. 1888 - ) provdána za 

Plačka v Mor. Bránicích

3. Justina/Augusta (*5. 10. 1889 – 9. 7. 

1902)

4. Apolonie (*14. 2. 1892 -) provdána za 

Josefa Urbánka

5. Antonín (*7. 5. 1894 – 13. 9. 1894)

Po otci Josefovi zdědil dům Josef Forman, 

který se v roce 1919 odstěhoval do Malých 

Zelovic, na domě pak bydlela jeho sestra 

Apolonie s manželem Josefem Urbánkem 

(z Loděnic) a se dvěma syny Josefem (*4. 3. 

1918 - ) a Karlem (*29. 4. 1920 - ). N druhé 

polovině domu bydlela pak učitelka Marie 

Erbenová (*21. 4. 1892 - ), která pocházela 

z Čestína u Uhlířských Janovic v Čechách. 

Po roce 1925 byl dům prodán Dvořákům 

z Jezeřan. František Dvořák (*21. 11. 1898 

- ) se oženil s Marií Haasovou z č. 18. Spolu 

měli děti Marii, provdaná Pelikánová na č. 127 

a Jana (*1926). 

Domu se ujal Jan Dvořák s manželkou 

Marií, roz. Metelkovou z Trboušan (*1929). 

Dvořákovi mají dvě děti Alenu (*1958), 

provdaná Fendrychová v Břeclavi a Jana 

(*1963), který žije ve Znojmě. Nyní žijí na 

domě sami.
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Tak a jsme tu, v roce 2007, kam jsme se přehoupli z posledního 

zpravodaje.

Začali jsme ho, jako tradičně, přípravou a uskutečněním 

XIV. reprezentačního plesu a dětského karnevalu, kde se nám 

ve svém programu představily všechny děti z naší mateřské 

a základní školy. Ještě předtím, 19. ledna jsme všichni navštívili 

divadelní představení v Mor. Krumlově s názvem „Aladinova 

kouzelná lampa“. V ten stejný den byla na naší škole kontrola. 

Dvě zástupkyně Krajské hygienické stanice v Brně kontrolovaly 

základní hygienické požadavky na provoz ZŠ. Dá se říci, že 

jedinými většími nedostatky byly netekoucí teplá voda na 

sociálních zařízeních dívek a chlapců a osvětlení ve třídách, 

které se musí během letních prázdnin opravit. Také chodba 

ZŠ je nevhodná pro výuku tělesné výchovy. Činnosti se musí 

přizpůsobovat podmínkám tak, aby nedocházelo k úrazům. Vše 

ostatní v provozu školy bylo v pořádku.

31. ledna jsme na společném posezení zhodnotili prospěch 

a chování za celé první pololetí a žákům bylo rozdáno 

vysvědčení.

Únor byl pro nás velice krátký. Nejprve jsme odpočívali 

o jednodenních pololetních prázdninách, potom celý týden 

„jarních prázdnin“ a únor byl pryč.

Do měsíce března jsme vykročili společně se sluníčkem 

a pohádkami „O kocouru Mikešovi“, se kterými k nám zavítala 

herečka paní Inka Horáková z Brna. 16. března všichni žáci 

2.,3.,4., a 5. ročníku řešili úlohy mezinárodní matematické 

soutěže „Klokan 2007“. V březnu nás čeká ještě jedno divadelní 

představení a to „Dobrodružství na moři“ s divadlem z Hodonína. 

Potom už se budeme všichni připravovat na tradiční „Velikonoční 

turnaj“ ve vybíjené, přehazované, fl orballu a stolním tenisu 

a těšit se na Velikonoce a na jaro. No a jak se na ně těší naši žáci si 

přečtěte a podívejte sami.

Krásné Velikonoce, bohatou pomlázku všem

klukům a mužům a co nejmenší výprask všem

holkám a ženám přejí všechny zaměstnankyně

základní a mateřské školy!

 Květoslava Bílová■

Ťuk, ťuk, ťuk…
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Životní jubilea
50 let

Miluše Ecklová

Zdeněk Ekel

Marie Minaříková

Emílie Troppová

Anna Kremláčková

55 let

Rostislav Böserle

Alice Ulreichová

60 let 

Zdeňka Fleischerová

65 let

Emílie Blažková

70 let

Marie Möllerová 

Ludmila Novotná

75 let

Karel Čáp

Marie Pelikánová

80 let

Vlasta Malušková

Všem jubilantům přejeme všechno nejlepší a 

pevné zdraví do dalších let.

Narozené děti
Adam Havlík (prosinec)

Ondřej Tesař (prosinec)

Nikola Podhrázská (leden)

Viktor Maděryč (březen)

Blahopřejeme rodičům k narození jejich 

dítěte a srdečně je vítáme do života. 

Úmrtí
Terezie Smetanová (prosinec)

Jaroslav Soukup (březen)

Všem pozůstalým vyslovujeme hlubokou 

soustrast.

Sňatky
Veronika Špačková (Jezeřany-Maršovice)

- Radek Foltán (Brno)

Novomanželům přejeme hodně štěstí a lásky 

na společné cestě životem.

Pohyb obyvatelstva
Narodily se 4 děti

Zemřeli 2 občané

Přihlásil se 1 občan 

Odhlásil se 1 občan

K 31.3.2007 mají Jezeřany-Maršovice 743 

obyvatel.
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